
 

 

REFERAT KS-møde, den 18. november 2021 på Brøndbyvestervej 58 kl. 8-10.30 

Dato og tidspunkt Kl. 8-10.30                                                                                         

Mødefacilitator  

Referent Anna 

Kontaktperson  

Afbud Lotte 

Brød Flet 

 
 

PUNKT TID 
der er 
indlagt 
en 
pause 
på 10 
min. 

Orientering 
 
Drøftelse 
 
Beslutning 

MÅL REFERAT Hvem gør hvad og 
hvornår? 
 
Kommunikation til 
medlemmer - ansvarlig: 
 
GLF-info 
Lyttemøder 
Lokal TR 
FU 

Morgenmad og løs snak 15 min.     

Godkendelse af referat 
Referat KS 28.10.21(1) (1) 

1 min.   godkendt  

Tema      

      

DLF/GLF-relevant      

https://docs.google.com/document/u/0/d/1xtva-WTgCuWawnQeok6zJ35QwrIRTHMQsJtQ6xY3rFg/edit


Lønpolitik 
 
GLF har indledende 
forhandlingsmøde med 
områdedirektør og CBUF 7. dec. 
 
Bilag uddeles på møde 

30 min O+D Thomas præsenterer forslag til GLF-
model for opsamling af lønefterslæb 
hos Glostrup lærerne. 
 
Drøftelse af modellen samt forslag 
til, hvad der evt. kan kvalificere eller 
supplere denne. 

Drøftelse af GLF- model for fordelingen af lønkronerne 
for indeværende budgetår til de kommende 
forhandlinger om et løfte lærernes lønefterslæb. 
 
Man skal have for øje for, at der har mange grunde til 
at blive og tage fra Glostrup. Løn er en del af det, og 
det skal vi fokusere på nu. Dermed ikke sagt, at vi ikke 
altid skal have for øje, hvilke arbejdsforhold, vi 
arbejder under, der også kan gøre, at man skifter job. 
 
Model for at alle får løft, men især et lønforløb til 
rekruttering- og fastholdelsesindsatsen. 
Det er vigtigt, at det er en solidarisk fordeling. 
 
Hvordan rekrutterer vi de dygtige specialområdelærere 
til folkeskolen - skal de have et særskilt lønforløb? 
Specialklasselærer på specialskole/behandlingstilbud 
eller folkeskole - der er forskel på dem, der søger 
folkeskolen vs. en specialskole. 

 

Medlemsarrangementer 2021/2022 20 min. D+B Vi drøfter kort og beslutter, hvem 
der arbejder med Anders om 
medlemsarrangementer. 

Medlemsarrangementer på skolerne og større 
fællesarrangementer 
Julegave - samme til alle medlemmer fra K10 med 
hilsen. 
Vi venter med et større arrangement til efter jul og 
nytår grundet corona. 
Skal der være noget ekstra på Frederiksdal? 
Skal vi invitere de nye politikere i KB eller SB fx? 
Faste punkter i løbet af året - traditioner  
DHL-arrangement – NC. 
Arrangementer til forskellige interessenter. 
Biograftur. 
Volleyarrangement. 
NC, Flet, Sarah melder sig. 

KS, den 9.12. aftales dato for 
møde i gruppen 

Lokalaftale      

Proces for kommunal redegørelse, 
samarbejdsmøde og 
skoleplansarbejde  
 
 
Der er aftalt indsamling af viden 
med CBUF. I den forbindelse har vi 
fremsendt inspirationsmateriale fra 
DLF og KL om skoleudvikling, som 
vi kan tage afsæt i. 

60 min O+D+B Få skabt overblik og ejerskab over 
det næste halve års proces frem 
mod kommende års skoleplaner. 
 
Hvad er det for en skoleplan vi sigter 
mod? - med afsæt i SK skoleplan 
drøfter og beslutter vi målsætninger 
for kommende skoleplan. 
 
Drøfte hvilke elementer vi vil lægge 

Hvad vil vi gerne have som produkt i skoleplanen? 
1.april er deadline for skoleplanen. Inden da skal der 
have været lærermøde med drøftelse af, hvad TR og 
leder har drøftet med udgangspunkt i leders forslag til 
prioritering af ressourcer. 
I år skal vi være skarpe 
 
Omvendt procesforløb: 
 
Grundlaget som lederen skal præsentere for TR ligger 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bilag: 
  
Skoleplan SK 2021-22: 
https://docs.google.com/document/
d/1yDS2n0LJ4jZRsXeRp69MrOlaSf
q_GjTl0Mkinvfme2w/edit?usp=shari
ng  
 
KL-materiale: 
Dialog om skoleudvikling 
Dialogkort 
 

fokus på i skoleplanen for 
kommende skoleår? 
 
Hvad kan understøtte at vi opnår 
dette? 
 
Herunder gives input til:  
-  indhold for div. møder 
 
CBUF-møde for TR og skoleledere 
(dato kommer) 
 
At vi får forslag til rammer og 
struktur for  temadag 6. januar 2022 
for KS 
 
Hvis der er tid under punktet: 
 
Vi vil se på materialet fra KL 
sammen og drøfte muligheder i 
dette 

på GS-skoles grundlag. Denne er i høj grad bundet til 
den kommende strategi. 
Hvad er der tilbage til lokal prioritering?  
 
FU skal med RT have drøftelse af GS-skoles 
grundlag. 
 
Forvaltningen skal have lavet en redegørelse, drøftet 
med GLF. Denne redegørelse er RT’s grundlag for 
hans skoleplansgrundlag. 
 
Inden den redegørelse skal der laves 
vidensindsamling fra året, der er gået. Fx. på et 
skolemøde. 
TJ sætter mødet sammen med forvaltningen. 
 
Kursus den 23. styrker os i det arbejde. 
 
Hvilken indflydelse har vi? Nytter det noget?Mange 
ting er besluttet centralt fra. 
De få ressourcer der er lagt ud lokalt, hvordan kan vi 
få indflydelse på, hvordan den udmøntes? 
 
Det der fylder på lærerværelserne lige nu er den 
almindelige drift.  
 
Hvilke elementer er vigtige at få drøftet på 
lærerværelserne: 
Inklusion; hvordan skal det foregå, fungere, hænge 
sammen? Målsætning, Hvad er planen, lige nu 
opleves der ikke at være en plan 
Co-teaching: Der er stadig børn, der ikke kan være i 
en klasse, men pga. Co-teaching skal der 
dokumenteres meget, men uv-belastningen er stadig 
den samme. Så det tager meget mere tid. 
Mindre undervisning - det er det, der fylder. 
Kurser der fylder i arbejdstiden - ICDP-uddannelsen, 
efter-videreuddannelse 
Sygdom og fravær fylder meget. 
Lærere der bliver kaldt ind til at dække kolleger, der er 
fraværende 
Ubesatte stillinger fylder meget 
Kortere skoledage - undrer at der ikke er sket noget 
med det. 
 
Strategimøder med RT: 
Strategigruppe med SB, GLF, Bupl, ledere 

https://docs.google.com/document/d/1yDS2n0LJ4jZRsXeRp69MrOlaSfq_GjTl0Mkinvfme2w/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1yDS2n0LJ4jZRsXeRp69MrOlaSfq_GjTl0Mkinvfme2w/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1yDS2n0LJ4jZRsXeRp69MrOlaSfq_GjTl0Mkinvfme2w/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1yDS2n0LJ4jZRsXeRp69MrOlaSfq_GjTl0Mkinvfme2w/edit?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1Qj4v7L2a0Z792mtXy0cN0jrJs8qSNm0I/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1QiNfzoA0nlXMlOY3BrVN8qK9TbUK36wB/view?usp=sharing


Workshop med medarbejdere 
Ledelsesworkshop 
Strategigruppeinddragelse undervejs. 
 
Opfordring, at alle får læst strategien, så der kommer 
input til de møder, RT skal rundt til. 
Det der er vigtigt er, at holde øje med, om der er noget 
i strategien, der kræver noget kompetenceløft, tager 
flere ressourcer, hvad skal der så ikke laves, hvis 
noget skal fylde mere. Generelt; hvordan kan vi som 
lærere se os selv arbejde i den retning, strategien 
fordrer. 
Nuancere idealet. 
Vi lykkes ikke med strategien straks den er godkendt. 
Men hvad skal der så til, for at vi kommer i den rette 
retning, hvilke ressourcer skal der bindes i den. 

Sagsbehandling 
Til dette punkt skal fremsendes 
ønske om at bruge en aktuel 
medlemssag til sparring og til at 
gøre os klogere. Den aktuelle sag 
kan udspringe af dialog på tværs 
eller komme fra FU. Der kan til evt. 
udtales ønske om at få en sag på til 
det kommende KS-møde 

     

      

Meddelelser 15 min O    

Løntjek    Der fandtes en del fejl, både store og små fejl. Der 
kom også gode input fra medlemmer, der kom over. 
Mandag igen på SØ 

 

Kongres 2022     God Kongres med gode debatter omkring temaerne af 
formandens beretning 

 

TR+Suppleant kursus i Herlev 23. 
november 

     

Meddelelser på lydfil fra Thomas      

      



Evt. + punkter til næste møde      

    Husk at købe julegave.  

Punkter fremtidigt: 
Vikardækning af to-
lærertimer/inklusionslærer 
(lovgivning og praksis) 

     

Punkter fremtidigt: 
Gruppeordningerne - manglende 
ansatte 

     

Punkter fremtidigt: visitationsproces 
på GS og anvendelse af 
ressourcerne på specialområdet vs. 
almenområdet 

     

 

 

 

 

 

Punkter til dagsordenen: 

8-8.15: løs snak og morgenmad. 

 

Godkendelse af referat 

 

Relevant på skolerne fra Facebook/andet kommunikationsforum: Oprette facebookgruppe/andet kommunikationsforum til KS, hvor TR kan stille 

lokale, relevante spørgsmål og få sparring - både af den brede kreds og fra FU. Fordelen er, at alle kan læse ind i det tema og være opdateret 

på samme tid. Dette kan resultere i, at temaet er relevant at tage op på KS-møde til yderligere drøftelse og udfoldelse med beslutning om 

handling. 

Punkter til dagsordenen:  

 

● Temadrøftelse om årets relevante udviklingstemaer/politiske temaer/GS-temaer: Inklusion, Co-teaching, meningsfulde teams, Mini-MUS 

hvert kvartal, indskrivningsmodellen osv. 

 



● DLF/GLF-relevant til udvikling: medlemskommunikation, GLF-arrangementer, “Faglig klub” eller lignende, udvikling af lærernes 

debatrum, lyttemøder osv. 

 

● Administration af Lokalaftale - teknisk aftalestyring: skemaer, opgaveoversigter, forberedelsespuljen ift. teamsamarbejde, håndtering af 

overarbejde, merarbejde, kompetenceudvikling osv. 

 

● Sagsbehandling - blive klogere på, hvordan vi gør: enkeltsager drøftes ikke som sådan, men enkeltsager kan danne eksempel for vores 

udvikling til bedre sagsbehandling; alle bliver klogere på det til næste gang. Ønske om punkt til sagsbehandling skal ske på evt. til et 

KS-møde til behandling på kommende møde eller minimum inden der sendes dagsorden ud (torsdagen inden KS-mødet). 

 

● Meddelelser: både fysiske og som lydfiler med info på Facebook/andet fællesrum fx.: politisk kontakt/indflydelse, MED-relevant, DLF-

info, Arbejdsmiljø, HV-info,  

 

Evt. 

 

Nyt fra skolerne afskaffes. 

 
 

 


